
Åvangs skolen
Skoleb e s tyr elsen
Bestyrelsesmøde mandag den 16. juni 2025, kl. 
17.00-19.00 i Aktivitetssalen

Medlemmer:
Forældrerepræsentanter: Naja Hartvig Kjøller Jørgensen, Rikke Væver Hartfelt, Karina Holmberg, 
Gitte Hagelskjær Svart, Per Kofod & Louise Marcher Hansen
Medarbejderrepræsentanter: Pernille Odborg & Poul Erik Killendahl
Elevrepræsentanter: Fredrik Strunge Fuglsang & Anton Anker Bohn
Ledelsesrepræsentanter: Elina Bræstrup, Christian Faurholdt Jeppesen & Andreas Grosbøll

Afbud: Anton Anker Bohn

Dagsorden Tidsplan Referat
1. Godkendelse af dagsorden 17.00 Godkendt

2. Orientering fra:
Ledelse:
• Personalenyt
• Økonomistatus
• Ind-og udmelding af elever

Formand:

Medarbejdere:

Elever:

17.05 Ledelse:
På grund af diverse opsigelser, pensioneringer 
samt konsekvensen af, at vi ikke skulle 
sammenlægge klasser, har vi behov for at få 
ansat følgende på kommende Skolerne i 
Rønne:

• Seks lærere
• En pædagog
• Fem SFO-medarbejdere
• En mellemleder til

Søndermarksskolen
Ansættelsesprocedurerne er i gang.
Økonomi: Vi forventer at regnskabet for 
Åvangsskolen 31/7 slutter med et underskud 
på knap 300.000.
Der er flyttet en elev.
Elevffaværet har bevæget sig i den rigtige 
retning.

Medarbejdere:
Fagfordelingen fylder meget.

Elever:



Danske Skoleelever har udnævnt BRK som 
årets elevvenlige kommune
Der bliver valgt nyt elevråd efter 
sommerferien, hvor der også udpeges 
repræsentanter til den nye skolebestyrelse

3. Skolesammenlægningen
Drøftepunkt

Status på
skolesammenlægningen.

17.25 Eleverne til de kommende børnehaveklasser 
er nu fordelt Det er ikke alle, der har fået 
opfyldt deres ønsker

Ved ansættelser, bliver man ansat på en af 
afdelingerne Der har ikke været behov for, at 
medarbejdere skal være på begge, ligesom der 
heller ikke er flyttet medarbejdere mod deres 
vilje

Andreas vil — som leder af begge afdelinger — 
lave en plan for, hvornår han er på hvilken 
afdeling

Fremover vil man som afdelingsleder af 
gruppe 1 have ansvaret for SFO og 0 -3 
klasse på Søndermarks skolen og 0 -4 på 
Åvangsskolen Afdelingsleder for gruppe 2 
har resten. Andreas har ledelse af 
administration og afdelingsledere Derudover 
forventes det, at vi ansætter en afdelingsleder 
til at tage sig af fokusklasser og andre 
specialpædagogiske tiltag

Bestyrelsen ønsker fortsat at bemærke, at den 
finder det bekymrende for driften af den 
samlede Skolerne i Rønne, at der de facto 
bliver mindre ledelseskraft på skolen end før 
beslutningen om sammenlægning Således er 
det bestyrelsens vurdering, at der fortsat må 
være tale om en vakant lederstilling (tidligere 
skoleleder på Søndermark), ligesom 
bestyrelsen ønsker at fremhæve bestyrelsens 
tidligere bemærkninger om, at der i 
forbindelse med etablering af fokusklasser alt 
andet lige ville opstå et behov for tilførsel af 
ekstra ledelseskraft til denne nye opgave 
Dertil ønsker bestyrelsen ligeledes at stille 
spørgsmålstegn ved den økonomiske 
fordeling af udgiften skoleleder i penoden 1 
marts — 31 juli I den penode har 
Åvangsskolen alene afholdt udgiften til 
skoleleder, mens der alt andet lige må have 
været en besparelse på løn til skoleleder på 
Søndermarksskolen i den samme penode



4. Status på etablering af 
fokusklasser
Drøftepunkt

Status på visitation, 
ansættelser og etablering af 
læringsmiljøer.

17.50 Visitation

Visitationen er ved at nærme sig sin 
afslutning, men vi mangler fortsat at visitere 
eleverne fra Dynamiske Læringsfællesskaber

Der vil være løbende visitation, så vi vil have 
mulighed for at modtage elever i løbet af et 
skoleår, hvis der er plads.

Ansættelser-

Vi er tæt på at få dækket personalebehovet — 
primært internt.

Etablering af læringsmiljøer.

Der er blevet tildelt lokaler til fokusklasseme.
Lokalerne er gennemgået, og i forlængelse 
heraf er der lavet en liste over, hvad der er 
behov for at få indkøbt eller skaffet.
Udgifterne bliver indført på en særskilt konto, 
så vi efterfølgende har et overblik over den 
samlede udgift.

5. Høringssvar
Beslutningspunkt

Fra 
kommunalbestyrelsesmødet 
den 22. maj er der sendt to 
sager i høring:

1) Sagen vedrørende 
sammenlægningen af 
skolerne i Rønne

2) Den reviderede 
styrelsesvedtægt

./. BILAG
• Høringsbrev revidering af 

styrelsesvedtægt og bilag
• Sagsfremstilling
• Styrelsesvedtægt for 

Bornholms 
Regionskommunes 
skolevæsen - 2025

• Bilag til Styrelsesvedtægt 
2025

• Valgprocedure
• Høringsbrev ang. ny model 

for

18.15 1) Formanden vil forfatte et høringssvar, hvor 
det blandt andet fremgår, at skolebestyrelsen 
fortsat ikke kan bakke op om den nye 
tildelingsmodel.

2) Skolebestyrelsen har ikke umiddelbart 
nogle kommentarer til ændringerne.o



distriktssammenlægning

6. Eventuelt 18.50 Tak for indsatsen og samarbejdet.

7. Godkendelse af referat 18.55

Gitte Svart 
Formand


